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Stop bureaukratiet i reglerne om merudgifter.

Kære medlemmer af Folketingets Socialudvalg

Jeg skriver til jer med opfordring til at få justeret i den foreslåede model til beregning af 
handicapbetingede merudgifter efter servicelovens § 100. Modellen er i spil i forbindelse 
med de aktuelle forhandlinger om reform af fleksjob og førtidspension.

Regeringen lægger i sit udspil op til, at de faste ydelsestrin afskaffes, så merudgifterne i 
stedet rundes op til nærmeste hele 100 kr. Bagatelgrænsen på 500 kr. foreslås bevaret. Det 
vil i praksis betyde øget sagsbehandling i form af endnu flere og detaljerede 
merudgiftsberegninger. I dag modtager 80 % af modtagere af merudgifter et oprundet 
tilskud på 1500 kr., hvilket indebærer en lettere sagsbehandling. Med regeringens forslag 
skal der i fremtiden sagsbehandles i 100 % af sagerne. 

Konsekvensen af dette forslag er derfor set med mine øjne, at bureaukratiet øges i væsentlig 
grad, hvilket i sig selv er omkostningskrævende. Reglerne om merudgifter har længe været 
genstand for megen kritik, netop på grund af bureaukrati og manglende klarhed om fx 
kriterier og målgruppe. 

Den foreslåede model vil ikke løse de nuværende problemer, men snarere være enbetydelig 
udfordringfor det kommunale system.Det vil kræve ekstremt mange administrative 
ressourcer at gennemføre så mange detaljerede beregninger i langt flere sager, end i dag. 
Samtidig forudses en kraftig stigning i antallet af klager over kommunale afgørelser.Ved 
den årlige revurdering ændres 3 % af afgørelserne i dag.

Derfor mener jeg, at det er afgørende, at der inddrages alternative modeller i revideringen af 
merudgiftsbestemmelsen. Danske Handicaporganisationer bidrager gerne med konkrete 
forslag og vi fornemmer fra drøftelser med KL, at det i et godt samarbejde vil være muligt 
at finde mere hensigtsmæssige administrative modeller.

Jeg ved det haster, menhåber udvalget vil arbejde for andre og mindre bureaukratiske 
modeller for beregning af merudgifter.
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Jeg havde gerne set, at reglerne om handicapbetingede merudgifter blev ændret med 
udgangspunkt i et grundigt forløb med afdækning af alle udfordringer, men 
væsentligt, at der ikke træffes beslutninger, der går i den forkerte retning i forhold til 
tilskuddets beregning og øget bureaukrati.

Jeg håber, at socialudvalget vil tage de fornødne skridt til 
administrativt kaos kan undgås.

Med venlig hilsen

Stig Langvad
formand

Jeg havde gerne set, at reglerne om handicapbetingede merudgifter blev ændret med 
udgangspunkt i et grundigt forløb med afdækning af alle udfordringer, men 

ikke træffes beslutninger, der går i den forkerte retning i forhold til 
beregning og øget bureaukrati.

Jeg håber, at socialudvalget vil tage de fornødne skridt til se på andre modeller, så 
undgås.
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